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Referat  
Drøftelse af næstformandsposten, der ytres at hun ikke ønsker posten 
længere da der kan være en udfordring med teknisk snilde mm. Det afta-
les, at Lene er behjælpelig med dette.  

Næsteformanden fortæller, at det ikke er alle der tør stå frem og sige no-
get. Beboerne vil ikke være til ulejlighed. Måske kan man ikke forvente at 
beboerne kommer selv. Tyge snakker med beboerne om fredagen og går 
ture på afdelingerne.  

Putte beholder næstformandsposten. 

Rådet udarbejder sin egen forretningsorden, der bør beskrive: 
• Mødernes varighed - 2 timer pr. møde. Møderne planlægges onsdag 

kl. 13-15  
 
• Mødested gerne i mødelokalet eller i hestestalden. 
 
• Procedure for ekstraordinære møder, der indkaldes når der er  
  behov, som de ordinære møder. 
 
• Retningslinjer for udarbejdelse af dagsorden. Der laves dagsorden 

ud fra skabelonen. Øvrige punkter sendes til Lene en uge før mø-
derne og dagsordenen sendes ud herefter. Der skiftes til at være 
ordstyrer og den der skriver referat. 

 
 • Retningslinjer for udarbejdelse af referat og udsendelse 
Senest 14 dage efter afholdelse af mødet. Referenten sender referat 

til Lene, som sender det ud. 
 

Kvalitet og udvikling af Det gode liv på plejecenteret (Fx måltider og 

hverdagsaktiviteter): 

- Kage til kaffen? 

Kan kagen til kaffen erstattes af frugt, lidt chokolade. Den faglige 

vurdering er sundhedsmæssige overvejelser. Betyder det  

Referat plejecenterråd på plejecenter  

 

Deltagere: Putte, Tyge, Annette, Britta, Per, Lene, Janni, Søren 
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I aktivitetscenteret kan de nå at få en del tomme kalorier. Det 

medfører stor utilfredshed. Kagen er købt ud fra i aktivitetscente-

ret. Det er vigtigt at være opmærksomme på hvor meget ekstra 

beboerne får at spise i aktivitetshuset når de kommer der fra afde-

lingerne. 

Det nævnes at der skal kigges på kvaliteten af livet de ældre har 

tilbage. Livsglæde har en stor betydning.  

Det er vigtigt at de får det næringsrige mad, den faglige vurdering 

at sikre at kosten holder beboerne stabile. 

- Er det nødvendigt at spise to retter mad til middag? Skal vi under-

søge det. 

- Kommunikationen om ændringen af kaffen til kagen var ikke grun-

dig nok. Det er vigtigt fremover at forberede og varsle. 

- Konklusion: Anette går tilbage til aktivitetscenteret og de kan der 

undersøge alternativer til kagen, evt. gnave gulerødder og frugt. 

 

Fokus på idrætscertificering: 

- Det skal være visuelt og synligt! 

- Det indebærer tre aktiviteter om ugen. 

- Konceptet er købt af DAI, hvor fokus er på aktiviteter i dagligda-

gen. 

- Her er det vigtigt at skelne mellem afdelingerne og aktivitetescen-

teret. For tiden siger vi ja tak til alle der ønsker at komme ud og 

lave noget med de forskellige beboere der er i huset her. Sang er 

også en aktivitet. 

- Det er i forbindelse med et projekt, hvor målet har været at ned-

bringe antipsykotisk medicin, hvor det lykkes at finde en aktivitet 

de gerne vil. 

- Fokus på bevægelse er vigtigt, rehabilitering i det hele taget, hvil-

ket betyder at fastholde hvad de kan så længe de kan. 

 

Adoption af skoleklasser: 

Kommunen har indgået et samarbejde i forhold til adoption med skole-

klasser. På bryghuset er det Vestre skole. De har været på besøg og har 

fået muligheden for at stille spørgsmål og har fået en rundvisning. Det er 
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4-5-6 klasse, der kommer af to gange. Eleverne skal have en opgave in-

den de kommer her. 

Ideer til hvad de kan komme med: Bagedyst, udstilling af deres ”kunst”. 

Skoleklasserne kommer ikke på afsnittene.  

 

Rundvisningerne på Bryghuset forsøges foretaget uden at det forstyrrer 

for meget. Rundvisningen foregår aldrig på afsnittene. Børnehavebør-

nene er altid velsete hos de ældre. 

 

DR2 kommer. De laver en dokumentar der handler om omsorg i tjeneste. 

Det er Sara Smed der kommer med holdet. Der er fundet to borgere og 

personaler, hvor de har fået lov til at filme en handling. Det er den 12. 

marts, hvor de kommer og filmer hele dagen. 

 

Årlige fællesaktiviteter (Fx julefrokost, høstfest mv.): 

Vi kan godt forsøge at lave et årshjul, men det kræver at der kommer akti-

viteter ind, ellers giver det ingen mening. Vi evaluerer efter dette år, hvor 

vi ser på om vi har tilbagevendende aktiviteter. 

Julefrokost i aktivitetscenteret tilstræbes at være samme dag som på af-

delingerne. Julefrokosten i aktivitetscenteret er kun for aktivitetscenteret. 

 

Beboernes mulighed for selvbestemmelse og indflydelse: 

Der er stor forskel på hvad beboerne kan ønske fra de forskellige afdelin-

ger.  

 

Samarbejde med pårørende: 

Mange pårørende vil meget gerne være med eller hjælpe, men hvordan 

kan vi gøre det tydeligt for dem hvad vi kan gøre sammen og hvordan de 

kan byde ind her på stedet. 

Vi har lavet et arrangement, hvor vi ønsker at få de pårørende til at 

komme, hvad skal der til for at få dem til at komme? 

Der er politisk medvind i denne henseende, men hvordan får vi det er lø-

bet i gang? 

Næste møde med støtteforeningen omhandler netop hvordan vi lokker de 

pårørende med til arrangementet. 
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Plejehjemmets værdier og kultur: 

Skal vi have en mission og mission for Bryghuset?  

Hvorfor er vi her? Hvad ønsker vi med Plejehjemsrådet?  

Vi aftaler at tage punktet med til næste gang, hvor vi kan drøfte om det vil 

være relevant. 

 

Frivillignetværk: 

Vi er her meget privilegeret her på stedet, da der er ca. frivillige. Der af-

holdes møder 1 gang om måneden, hvor der er smørrebrød. Anette afhol-

der disse møder. 

 

Samarbejde med lokalmiljøet og erhvervslivet (Hvilke muligheder 

ser rådet i nærområdet): 

Ønsket er at vi skal være tættere på civilsamfundet? 

Kunne det være den lokale præst med? Mette Jørgensen. Per forsøger at 

kontakte Mette – præst. 

Lene kontakter den lokale læge. 

Vandrehjemmet -Carsten Jensen – Anette kontakter Carsten  

 

Ideer til hvordan vi kan sammenkoble aktiviteter fra aktivitetscenteret ud 

på afdelingerne, altså live streame fra aktiviteter til afdelingerne. 

 

Brug af plejecenterets fælleslokaler:  

Det kan være svært at være med i den del, da beboerne kommer derned 

når de ser lys og aktivitet. 

I centeret her skal vi være opmærksomme på hvor åbent der er, så vi ikke 

forstyrrer beboerne unødigt! 

 

Fyraftensmøde om plejecenterråd den 26/2, der er fire fra rådet der delta-

ger. 

 

Eventuelt: 

Der arbejdes videre med, at få kommunen til at kigge på veje og fortov, 

som er en udfordring for nogle beboere.  
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Et blad deles rundt 

 

Striber/Farvekoordinere til at kunne finde rundt på stedet. Kan der laves 

nudging for at finde rundt. Vil det være en fordel? 

 

Søren kan kontaktes på mail, hvis hans kontakt i seniorrådet eller det re-

gionale råd kan bruges til noget. 

 

 

 

Punkter til næste gang: 

 

Striber eller anden nudging for at finde rundt? 

Hvem er det for? Beboere eller ansatte, eller gæster? 

 

Opfølgning på Tyges punkt mht. veje og fortov 

 

Mødet i dag har været godt, to timer er en god tid at bruge på det. 

 
Evaluering af kage og alternativer i aktivitetscentret. 

 


